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واليبال امروز ايران با واليبال هاي دهه قبل متفاوت است و كوچك ترين 
حاشيه اي از آن به ش��دت بازتاب دارد. در اين ميان اگر اين حواشي با 
بي اخلاقي و بي حرمتي همراه باش��د كنترل آن نيز س��خت مي شود و 

طبيعتاً بايد با خاطيان نيز به گونه اي ديگر برخورد شود.
تيم ملي واليبال و اخبار مربوط به آن طي روزهاي گذشته سخت تحت 
تأثير حاشيه هاي درگيري عادل غلامي و محمد موسوي بود. درگيري 
و حاشيه اي كه با اخراج غلامي همراه بود. هرچند هنوز عدم برخورد با 
موسوي به عنوان طرف ديگر اين  نزاع از سؤال هاي بي پاسخ و نوع برخورد 
با غلامي هم هنوز خبرساز است، اما در حالي كه تمام نگاه ها متوجه اين 
درگيري و نزاع بود، سعيد معروف،  كاپيتان تيم ملي جريان را به سمت و 

سوي ديگري سوق داد و به آتش اختلافات دميد.
معروف با انتقاد صريح از برخي كارشناسان واليبال مي گويد: »واليبال 
نيازي به معلم اخلاق ندارد. ارتباط مردم با واليبال هميشه خوب بوده و 
هست. بهتر است جرئت داشته باشيد و به جاي حرف زدن در رسانه ها 

رودررو حرف بزنيد تا جواب بشنويد و مردم قضاوت كنند.«
حرف هاي معروف كه البته در كنار آن حملات به خبرنگاران نيز وجود 

داشت، بلافاصله با واكنش هاي زيادي روبه رو شد.
محمود افشاردوست، دبير فدراس��يون واليبال يكي از كساني بود كه به 
حرف هاي كاپيتان تيم ملي واكنش نشان داد و گفت: »از طريق سرپرست 
تيم ملي پيگير اين ماجرا مي شوم چون شايد خوش خبر در اين باره با معروف 
صحبت كرده باشد. اصلاً نمي دانم چه فكري پشت اين انتقادات معروف بوده 
و او چه كسي را خطاب قرار داده است.« افشاردوست در واكنش به اقدام 
برخي بازيكنان تيم ملي در حمايت از عادل غلامي هم گفت: »نمي توان به 

آنها خرده گرفت، به هر حال سال ها با هم در يك تيم بوده اند!«
برخلاف افشاردوست كه در موضع گيري كاملاً منفعلانه سعي در آرام كردن 
اوضاع و سپردن كار به روزهاي بعد دارد، عليرضا نادي،  كاپيتان سابق تيم 
ملي واليبال به انتقادها و حرف هاي معروف پاسخي تند داد. نادي با اشاره به 
دوري بازيكنان صاحب نام تيم ملي از شرايط ايده آل و نقش اين مسئله در 
عدم نتيجه گيري و شكست هاي واليبال گفت: »وقتي مي خواهيم حرفي 
بزنيم و انتقادي كنيم بهتر است به پشت سرمان نگاه كنيم كه در كدام 
جايگاه حضور داشتيم و الان كجا هستيم. بايد بدانيم كه يك روز هم از اين 
جايگاه كنار مي رويم. نبايد گذشته مان را فراموش كنيم، اگر واليبال موفق 
شده همين كارشناسان و رسانه ها كه شما آنها را ناكارشناس مي گوييد، 
حمايت كردند تا ما به اينجا رسيديم.« نادي در ادامه و در گفت وگو با ورزش 
سه گفت: »همين بازيكناني كه الان انتقاد مي كنند يكي،  دو سال است كه 
در فرم ايده آل خود نيستند و نتايجش را هم در ليگ جهاني ديديم. به نظرم 
صحبت هاي معروف اصلاً خوب نيست. بهتر است بازيكنان تيم ملي اين را 
بدانند كه پس از خداحافظي خيلي زود فراموش مي شويد و اين خصوصيات 

اخلاقي و رفتاري شماست كه باقي مي ماند.«
البته اين پايان ماجرا نبود و خبرگزاري ها و كارشناسان واليبال نيز در برابر 
انتقادهاي معروف ساكت نماندند. كاپيتان تيم ملي واليبال در صحبت هاي 
خود با محكوم كردن خبرنگاران آنها را مقصران اصلي حواشي به وجود آمده در 
تيم ملي قلمداد و آنها را به صحبت روبه  رو دعوت كرده و اين در حالي است كه 
همه مي دانند كه سعيد معروف مدت هاست با هيچ رسانه اي صحبت نمي كند 
و اين نيست مگر آنكه او و همفكرانش در تيم ملي نمي خواهند پاسخگوي افكار 
عمومي باشند. تيم ملي واليبال مي بازد، ستاره هايش خوب بازي نمي كنند 
و اخبار حاشيه اي پيرامون باند و باندبازي در تيم هر روز به گوش مي رسد، اما 
هيچ توضيحي در خصوص آنها به مردم و علاقه مندان داده نمي شود. در عوض 
كاپيتان تيم ملي با انتشار پيام روي صفحه اجتماعي اش همه را مي كوبد و 
ناكارشناس معرفي مي كند. او حتي حاضر نيست بابت زدن اين حرف ها هم با 

رسانه ها روبه رو شود، آن وقت آنها را به حرف زدن مستقيم دعوت مي كند.
آنچه مس��لم اس��ت اينكه لزوم آرامش تيم ملي به لحاظ روحي و رواني 
در آس��تانه رقابت هاي انتخابي جهان در اردبيل امروز از هر چيز ديگري 
مهم تر است. تيم ملي بايد با قدرت در مسابقات حاضر شود و اين رقابت ها 
را با اقتدار به پايان برساند. به طور حتم بعد از مسابقات اردبيل فدراسيون 
واليبال، كميته انضباطي، كادر فني تيم ملي و بازيكنان و كارشناسان بايد 
در يك برنامه ريزي درست به تمام اين حواشي و مسائل زشت كه مي  تواند 

واليبال ايران را به نابودي بكشاند، رسيدگي كنند. 

نمي توان با نتيجه انتخابي تصميم گرفت
انتخابي نتيجه صد در صد و قطعي نيست، 
اما هيچگونه اعمال نفوذ شخصي نيز در كار 
نيست. اگر قرار بود همه چيز تنها به نتيجه 
انتخابي بستگي داشته باشد، پس دليلي براي 
حضور شوراي فني نبود. اينكه تصميم گرفته 
مي شود نفر دوم انتخابي به مسابقات جهاني 
برود و نفر اول به مسابقات داخل سالن آسيا 
به دليل خصومت با شخص خاصي يا اعمال 
نفوذ ش��خصي نيس��ت. براي اعزام ها همه 
جوانب در نظر گرفته و بررسي مي شود. مهم كشتي است نه هيچ شخص 
خاصي. پس بايد بهترين انتخاب را بكنيم. حتي اگر اين بهترين انتخاب نفر 
دوم باشد. گاهي هست كه نفر اول انتخابي همه حريفان خود را بي چون و 
چرا شكست داده و در شرايط كامل آمادگي است، پس دليلي ندارد كه اعزام 
نشود، اما گاهي هست كه اين كشتي گير با يكي، دو باخت به عنوان نفر اول 
انتخاب شده است. خب قاعدتاً بايد روي چنين نفراتي بررسي بيشتري بشود. 
براي مثال داداشي پور، نفر اول انتخابي وزن 70 كيلوگرم در كشتي هايي كه 
گرفته، به نفر چهارم باخته است. حسين خاني ، نايب قهرمان انتخابي اين 
وزن نيز يك باخت در راه رسيدن به عنوان دوم داشته، پس بايد آنها را مورد 
آزمون و خطا قرار داد. خب وقتي مي بينيم حسين خاني نفر اول جام جهاني 
و نفر دوم مسابقات جهاني مي شود، اما داداشي پور در تورنمنتي كه به مراتب 
سطح آن از مسابقات جهاني پايين تر است، نمي تواند موفق عمل كند،  بايد 
چه تصميمي بگيريم؟ آيا مي توان چشم بر واقعيت هاي موجود بست و صرفاً 
به نتيجه انتخابي اكتفا كرد؟ مسلماً نه. همه اين كشتي گيران فرزندان ما 
هستند. براي ما حسن و حسين فرقي ندارند. همه را به يك چشم مي بينيم و 
به يك اندازه دوست داريم. مهم نتيجه كار خود آنهاست و البته مهم تر از همه 
اينها، كشتي ايران و موفقيت آن است. ما وظيفه داريم با توجه به شرايط، 
بهترين انتخاب را داشته باشيم. اما انتخاب ها هرگز براي ضايع كردن حق 
كشتي گيران نيست. دو سال پيش يزداني هم به دليل مصدوميت نتوانست 
در انتخابي شركت كند، دوباره برايش انتخابي گذاشتيم. به يك كشتي هم 

اكتفا نمي شود، چون آمادگي كامل افراد بايد ثابت شود.

بهانه تيم هاي عربستان واهي است
وزير ورزش و جوان��ان با تأكيد بر امنيت 
كش��ورمان ابراز امي��دواري كرد، هرچه 
زودتر سعودي ها دس��ت از بهانه گيري 
بردارند. بهانه جويي هاي عربستان براي 
عدم حضور تيم هاي ورزشي اين كشور در 
ايران موضوعي بود كه روز گذشته مسعود 
سلطاني فر در آخرين جلسه هيئت دولت در مورد آن صحبت كرد: 
»پس از برجام اتفاقات خوبي براي ورزش ايران رخ داده است. ما 
ميزباني حدود70رويداد ورزشي را داشته ايم و رويكرد فدراسيون ها 
و مجامع بين المللي با ما بهتر شده و درباره موضوع عربستان هم با 
توجه به امنيتي كه در كشور داريم، بهانه هاي سعودي ها براي عدم 
حضور در ايران، بهانه هاي واهي است و اميدواريم با عادي شدن 

روابط مان اين مشكلات حل شود.«

معروف باش و محبوب بمان!
اخراج يك بازيكن از اردوي تيم ملي واليبال موضوعي نيست كه بتوان 
به سادگي ازكنار آن رد شد و آن را بي اهميت جلوه داد. هنوز اين اتفاق 
حاشيه اي هضم نشده بود كه كاپيتان تيم ملي با افتخار متني انتقادي 
را در صفحه ش��خصي اش منتش��ر كرد و به خيال خودش منتقدان و 
رسانه ها را زير س��ؤال برد؛ در حالي كه اين حركت بيش از همه آقاي 

معروف را زير سؤال برد!
رنگ باختن اخلاق در واليبال دلواپسي و نگراني اي است كه اين روزها 
به شدت احساس مي شود، دلواپسي به حق كه متأسفانه هر روز بيشتر 
از قبل مي شود. انتشار خبر درگيري عادل غلامي با هم تيمي اش محمد 
موسوي خبري بسيار نگران كننده است. هرچند كه سعيد معروف مدعي 
است كارشناسان و رسانه ها نبايد در مورد اين مسائل اظهارنظر كنند، اما 
وظيفه خود مي دانيم حواشي روز افزون واليبال را به مسئولان فدراسيوني 
كه رئيس ندارد و وزارت ورزش گوشزد كنيم و به آنها بگوييم زنگ خطر 
از مدت ها قبل به صدا درآم��ده، اما گويا اهميتي ب��ه اين زنگ خطرها 
داده نمي شود! ورزشي كه به عنوان يكي از موفق ترين، بي حاشيه ترين 
و آرام ترين رش��ته ها در ايران از آن ياد مي ش��د، مدت هاست كه اسير 
حاشيه هاي دروني خود ش��ده است. نكته تأس��ف بارتر اينكه عوامل و 
دست اندركاران واليبال از چالش هاي اساسي آن تمام و كمال خبر دارند، 
منتها همواره در جهت تكذيب و رد اين واقعيت ها و همچنين موضع گيري 
عليه منتقدان گام برداشته اند. غافل ازاينكه ادامه اين روند نتيجه اي جز 
تخريب، تضعيف و مبتلا شدن به حال و روز فوتبال براي واليبال نخواهد 
داشت. از زماني كه هدايت تيم ملي به كولاكوويچ سپرده شد، همه از نظم 
و انضباط حاكم بر تمرينات حرف مي زنند. درگيري رخ داده در تمرينات 
ادعاهاي قبلي را به چالش كشيده اس��ت؛ چطور مي ش��ود كه بازيكن 
باتجربه اي چون غلامي به يك باره با هم تيمي قديمي اش درگير مي شود 
تا جايي كه راهي جز اخراج او باقي نمي ماند؟! حال آنكه هنوز بحث هاي 
زيادي در خصوص ط��رف ديگر درگيري و باقي مان��دن اين بازيكن در 
تمرينات وجود دارد. با در نظر گرفتن اين شرايط پست جنجالي كاپيتان 
تيم ملي بيش از پيش سؤال برانگيز به نظر مي رسد. سعيد معروف، همان 
واليباليستي است كه يكي از كشف هاي خوليو ولاسكو به شمار مي رود و 
در دوران حضور او در تيم ملي درخششي جهاني داشت. حضور در جمع 
بهترين هاي دنيا و بازي در ليگ ايتاليا معروف را علاوه بر شهرت جهاني 
به محبوبيتي ملي رس��اند، پوس��ترهاي او همه جا به چشم مي خورد و 
همه جا حرف از خصوصيات درجه يك كاپيتان بود. بااين وجود معروف 
مدت هاست كه با گذشته اش فاصله اي نجومي گرفته، اين را مي توان از 
اظهارنظرهاي تند و تيزش به خوبي حس كرد. سؤال اصلي اينجاست 
كه در اين سال ها و بعد از رفتن مربي مقتدر آرژانتيني و مشغوليت هاي 
زياد رئيس فدراسيون چه برسر واليبال كشورمان آمده كه ديگر نمي توان 
از آن به عنوان رش��ته اي موفق و بي حاش��يه ياد كرد؟ معروف كه خود 
بخشي از شهرتش را مديون همين رسانه هاي منتقد است، به گونه اي 
از كارشناسان و رسانه ها به عنوان بزرگترين مشكل واليبال يادكرده كه 
انگار گذشته نه چندان دور را به دست فراموشي سپرده است. كاپيتان 
مدعي است كه رشته محبوبش نيازي به معلم اخلاق ندارد! در حالي كه 
اگر منطقي به وضعيت حاكم بر واليبال نگاه كنيم، مي بينيم واليبال به 
معلم هاي اخلاق زيادي نياز دارد. شايد سعيد معروف از رسانه اي شدن 
يك درگيري ديگر در تمرينات ناراحت باشد، اما بايد به پاسور تيم ملي 
يادآوري كرد كه اين تنها حاشيه واليبال در سال هاي اخير نبوده است؛ 
تحريم حضور در رژه كاروان ايران در ريو را هنوز فراموش نكرده ايم، همين 
طور بي اخلاقي ها و درگيري هاي پي در پي ليگ برتر يا شايعاتي مبني بر 
باندبازي برخي ها و دخالت در كار سرمربي. البته فدراسيون مسئول اصلي 
رسيدگي به اين واقعيت ها، حواشي يا حتي شايعات است. ولي انگار عنان 
كار از دست فدراسيون واليبال كه رئيسش معاون وزير است خارج شده 
و به همين خاطر است كه معروف خودش را مسئول رسيدگي به امور و 
متهم كردن كارشناسان و رسانه ها مي داند. سعيد معروف روزگاري وزنه 
اصلي تيم ملي محسوب مي شد، اما مدت هاست در مسيري گام برمي دارد 
كه او را به يكي از حاشيه ساز ترين ها مبدل ساخته و محبوبيتش را نشانه 
رفته است. رس��يدگي عاجل به حال و روز واليبال و اوضاع حاكم بر تيم 
ملي تنها راه باقي مانده است، البته قبل از اينكه واليبال محبوبيت چند 

ساله اش را بين مردم از دست بدهد. 
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بازي ه��اي ام��روز در حال��ي با مص��اف تراكتور 
–پرسپوليس، سايپا – نفت آبادان، فولاد – نفت 
و سپيدرود- سياه جامگان استارت مي خورد كه 
همچنان زمزمه هاي ناخوش��ايندي در خصوص 
نفتي هاي تهران و كنار گذاش��تن آنها از گردونه 
رقابت ها به گوش مي رس��د؛ چراكه از يك س��و 
وزارت نفت براي تغيير نام اين تيم فشار مي آورد 
و از سوي ديگر مس��ئولان اين باشگاه تعهد داده 

بودند كه قبل از هفته دوم رقابت هاي ليگ بخشي 
از تعه��دات مالي خ��ود را انج��ام داده و رضايت 
شاكيان را جلب كنند. اتفاقي كه هنوز رخ نداده تا 
اين شايعه برسرزبان ها بيفتد كه ليگ ممكن است 

در ادامه با 15 تيم به كار خود ادامه دهد! 
  مچاندازيشاگردواستاد

مهم ترين دي��دار امروز اما بدون ش��ك مصاف دو 
تيم تراكتورسازي و پرس��پوليس است كه ساعت 
19:30 در تبريز برگزار مي شود. رويارويي يحيي 
و برانكو. مربياني كه روزي در قالب شاگرد و استاد 
در كنار هم بودند و حالا ب��ه عنوان دو رقيب كاري 
در دو تيم مدعي بايد رو در روي يكديگر بايستند. 
پرس��پوليس در حالي به مهماني تراكتورس��ازان 
تبريزي مي رود كه مش��كلات مالي تيم همچنان 
به قوت خود باقي است. مشكلاتي كه طي روزهاي 
گذش��ته حرف و حديث هاي زي��ادي را به دنبال 
داشت، اما سرانجام با درخواس��ت كاپيتان تيم و 
صحبت هايي كه سيدجلال حسيني با بازيكنان تيم 

داشت، پرونده اش تا بعد از بازي با الاهلي عربستان 
بسته شد تا سرخپوشان فارغ از دغدغه هايي مالي 
خود را مهياي كسب سه امتياز هفته دوم كنند. ياران 
برانكو كه هفته اول را با پيروزي برابر فولادي هاي 
خوزس��تان به پايان بردند، براي رسيدن به هدفي 
كه برانكو از همان آغاز فصل وعده اش را داده  است 
)تكرار قهرماني( بايد از همين ابتدا به دنبال كسب 
امتيازها باشند تا در ادامه همانند ليگ پانزدهم، به 
واسطه چند گل كمتر، داغ قهرماني به دلشان نمانده 
و بتوانند اين عنوان را براي دومين فصل پياپي تكرار 
كنند. تنها غايب اين بازي علي عليپور است اما برانكو 
دستش براي كسب دومين، سه امتياز اين فصل باز 
است و تنها مشكل او شايد پرشورهاي تبريزي باشند 
و بس. البته تراكتور در خانه تيم سرسختي است اما 
تبريزي ها كه اين فصل نيز به دليل محروميت فيفا 
دستشان در جذب بازيكن بسته بود، در اين بازي 
عاش��وري زاد را هم به دليل مصدوميت در اختيار 
ندارند تا تركيب خط دفاع اي��ن تيم به طور كامل 

بهم بريزد. مسئله اي كه مي تواند كار يحيي را برابر 
پرسپوليس سخت تر كند. اما كسب نتيجه اي به جز 
پيروزي هم روزهاي سختي براي گل محمدي به 
همراه خواهد داشت. اين تيم هفته گذشته با گل 
دقايق پاياني و روي اشتباه فاحش دروازه بان جوان 
خود، اولين شكس��ت فصل را تجربه كرد و تكرار 
آن بدون ش��ك پرش��ورها را ناراضي و كار را براي 

سرخپوشان تبريزي سخت مي كند. 
  شبيسختوسراسرآبي

ديگر ديدار حساس هفته دوم، مصاف استقلالي هاي 
تهران و خوزستان در ورزشگاه آزادي است. ديداري 
كه س��اعت 21 روز جمعه برگزار مي شود و بعد از 
باخت هفته اول، آبي پوشان تهراني برابر نفتي هاي 
خوزستان، نتيجه آن اهميت زيادي براي ميزبان 
دارد. ي��اران منصوريان هفته گذش��ته نمايش نه 
چندان جالبي برابر شاگردان كمالوند ارائه داده و 
براي نخس��تين بار ليگ را با شكست آغاز كردند. 
نتيجه اي كه شايد بتوان آن را به حساب تمرينات 
سنگين اين تيم گذاشت. استقلالي ها به رغم آغاز 
رقابت هاي ليگ همچنان درگير بدنسازي هستند 
و اين تأثيري منفي روي عملكرد اين تيم مي گذارد. 
تأثيري كه واضح ترين نشانه آن شكست برابر نفت 
آبادان بود. هرچند كه ناآمدگي بدني تنها مشكل 
آبي پوشان پايتخت نيست. تعداد بالاي محرومان و 
مصدومان استقلال اگر چه مي تواند تأثيري منفي 
در روند نتيجه گيري اين تيم داشته باشد، اما واقعيت 
امر اوضاع مشوش ذهني استقلال است. اوضاعي 
كه مقصر اصلي آن منصوريان و افتخاري هستند. 
سرمربي و مديري كه تصميمات اشتباه، لجاجت ها 
و اختلافات آشكار و نهانشان مانع از آن شد كه اين 
تيم ليگ را در قامت يك مدعي آغ��از كند. حال 
آنكه استقلال در شرايطي به مراتب بدتر از اين هم 
توانسته به نتيجه دلخواه دست يابد و نمونه بارز آن 
نيز موفقيت اين تيم در فصل گذشته است. آنهم در 
شرايطي كه به حكم فيفا تواني براي جذب بازيكن 
نداشت و با مش��تي جوان گمنام به راه خود ادامه 
داد و به نايب قهرماني نيز دست يافت. حالا شرايط 
ذهني استقلال است كه اين تيم را با مشكل مواجه 
كرده است. مسئله اي كه مي تواند پوئني مثبت براي 
ويسي باشد تا حداقل استفاده را از اين بازي ببرد. 
تيمي كه هفته اول را با پيروزي برابر تراكتور آغاز 
كرده و بدش نمي آيد تا در ادامه با از سد راه برداشتن 
استقلال در خانه، يك بار ديگر در قامت تيمي مدعي 

و غول كش ظاهر شود. 
در حالي كه جمعه همه نگاه ها به بازي حس��اس 
و سراسر آبي اس��تقلالي هاي تهران و خوزستان 
است،  پديده – سپاهان، پارس جنوبي –پيكان و 
ذوب آهن- گسترش فولاد ديگر تيم هايي هستند 

كه به مصاف هم مي روند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

هدفم سرعت در پيشرفت بوكس است
سرپرس��ت جديد فدراس��يون بوكس 
تمام تلاش��ش را به كار مي گيرد تا اين 
رشته در مسير پيش��رفت حركت كند. 
افشين داوري در مراسم معارفه خود از 
چالش هاي بوكس در س��ال هاي اخير 
گفت: » س��عي مي كنم كه به اين رشته 
محبوب كمك كن��م. هدف اصلي من در اين س��مت س��رعت 
بخشيدن به پيشرفت بوكس و كسب عناوين جديد است كه قطعاً 
در اين راستا از تجربيات همه اس��تفاده مي كنم. قطعاً در سمت 
جديد از تجربيات پ��در بوكس ايران آقاي ناطق نوري اس��تفاده 
مي كنم. اطلاعات دقيقي از مسائل فدراسيون بوكس ندارم، اما به 
زودي مطالعات خود را در زمينه مشكلات اين ورزش پرطرفدار 

انجام مي د هم تا بتوانم نقاط ضعف آن را بشناسم.«

بازيكنان در حد پولي كه مي گيرند بازي نمي كنند
پيشكسوت استقلال از بالا رفتن بي رويه 
رقم هاي قرارداد بازيكنان فوتبال انتقاد كرد. 
شكايت جدي آندو تيموريان و كاوه رضايي 
به  اي اف سي بابت مطالبات معوقه خود از 
باشگاه استقلال، آبي ها را در معرض خطريي 
جدي قرار داده است. سعيد مراغه چيان با 
انتقاد از اين موضوع اظهار داشت: » باشگاه استقلال از اول قدم بدي را 
گذاشته بود. بازي كردن در استقلال و پرسپوليس خودش ميلياردها 
تومان ارزش دارد. اين بازيكنان هم نبايد كاري كنند كه اس��تقلال 
متضرر شود. همه چيز كه پول نيست. واقعاً فوتبالي كه بازيكنان در 
ايران ارائه مي كنند در حد پولي است كه دريافت مي كنند؟ نمي دانم 
چرا باشگاه ها با هم براي حل اين مسئله متحد نمي شوند تا ديگر شاهد 

پرداخت پول هاي بزرگ به بازيكنان نباشيم.«

باشگاهبارسلوناتأييدكرد
PSG  نيمار در راه

باشگاهبارسلونارسماًانتقالنيماربهپاريسنژرمنراتأييدكرد.
مهاجمبرزيليپسازكشوقوسهايفراوانروزگذش�تهبعداز
چندروزغيبتدرجم�عآبياناريهاحاضرش�دوباخداحافظي
ازهمتيميهاي�شخبررفتن�شب�هلوش�امپيونهراتأييدكرد.
 PSG نيمار از هفته ها قبل تلاشش را براي ترك نيوكمپ و انتقال به
آغاز كرده بود و حتي گفته مي شد پدر و مدير برنامه هايش نيز با سران 
باش��گاه پاريس��ي به توافقات لازم رس��يده اند. با اين وجود كش پيدا 
كردن موضوع و مطرح شدن بحث غرامت 222ميليون يورويي نيمار 
را به بازيكني ياغي تبديل ساخت. تا جايي كه نيمار در آخرين تمرين 
رسمي اش با تيم بارسا با يكي از بازيكنان به شدت درگير شد و به حالت 
قهر اردوي كاتالان ها را ترك كرد. بازگش��ت اين مهاجم از سفر چين 
بهترين موقعيت بود، براي علني س��اختن ماجرا؛ نيمار خداحافظي و 
سايت باش��گاه هم تأييد كرد: »نيمار در تمرينات تيم شركت نكرد و 
به مربي و هم تيمي هايش اعلام كرد كه قص��د جدايي دارد. مربي نيز 
به او اجازه داده در تمرينات شركت نكند تا تكليف آينده اش مشخص 
شود. « پاريسي ها مبلغ غرامت را به آبي  اناري ها مي دهند تا انتقال نيمار 
به پاري سن ژرمن رسماً ثبت شود. به نظر مي رسد هفته آينده نيمار در 
تست هاي پزشكي PSG شركت كند. سران اين تيم متمول دستمزدي 
نجومي براي نيمار در نظر گرفته اند و احتمالاً تمامي ركوردهاي قبلي 

انتقال بازيكنان بزرگ شكسته مي شود.

فريدون حسن

شيوا نوروزي

هفتهدومليگبرتر؛دواستقلالدرآزادي

نبرد داغ تبريز  با  برانكو و يحيي

بازتاب نقاشي هاي فوتبالي بانوي نقاش ايراني
معلول است اما با تلاشي تحسين برانگيز هنر ناب ايراني اش را به دنيا نشان 
داده است. فاطمه حمامي، نقاش كشورمان اين بار تصويري از كريستيانو 
رونالدو را با پاهايش كشيد تا هنرش مورد توجه رسانه هاي خارجي هم 
قرار بگيرد. اين بانوي هنرمند به رغم همه مشكلاتش استعدادي شگرف 
در نقاشي با پا دارد. حمامي كه پيش از اين چهره علي دايي را نيز كشيده 
بود به شدت مورد توجه سايت گل قرار گرفته است. بانوي نقاش با ترسيم 
هنرمندانه چهره رونالدوي پرتغالي باز هم ثاب��ت كرد علاقه زيادي به 
مستطيل س��بز دارد. از همه مهم تر اينكه شعار »معلوليت محدوديت 

نيست« را به معناي واقعي ثابت كرد.

ابراهيم جوادي

كارشناس كشتي

كسب عنوان پنجمي رقابت هاي واليبال قهرماني آسيا توسط تيم 
واليبال اميد ايران هرچند آن نتيجه دلخواه و مدنظر علاقه مندان به 
واليبال نبود، اما به هر حال اميدهاي ايران با برتري مقابل تيم هايي 
چون استراليا و چين قابليت هاي خود را نشان دادند. فرهاد نفرزاده، 
سرمربي سابق تيم ملي جوانان ايران در خصوص اين تيم و نتيجه به 
دست آمده، مي گويد: »اول از همه بايد بگويم كه اعزام اميدها به آسيا 

درس��ت بود. در خصوص باخت به اندونزي هم بايد به اين حقيقت 
برسيم كه هم كادر فني و هم بازيكنان دچار غفلت شدند والا اين تيم 
مي توانست روي سكوي قهرماني برود. واليبال ايران در آسيا قدرت 
برتر است و صلاح نيست تيم بزرگسالان با توجه به حجم زيادي كه 
پيش رو دارد در تمامي رويدادهاي حضور پيدا كند. اميدها با حضور 

در قهرماني آسيا پتانسيل بالاي خود را نشان دادند.«

اميدهاي واليبال پتانسيل خود را نشان دادند

رقباي فوتبال 7 نفره معلوم شدند
ملي پوش��ان فوتبال هفت نفره ايران حريفان خود در رقابت هاي 
قهرماني جهان آرژانتين را ش��ناختند. بر اين اس��اس تيم فوتبال 
CP ايران در گروه B رقابت ها با آرژانتين ميزبان مسابقات روسيه و 
پرتغال همگروه شد. گروهي كه از همين حالا به گروه مرگ شهرت 
يافته است. اين رقابت ها از نيمه دوم شهريورماه سال جاري با حضور 
16 تيم در آرژانتين برگزار مي شود. ملي پوشان ايران از 14 مرداد به 

مرحله جديد اردو مي روند و تا 20 مرداد در اين اردو بسر مي برند.

آخرين اردوي بسكتبال
ملي پوش��ان بس��كتبال ايران از صبح امروز آخري��ن اردوي خود 
براي حضوري پرقدرت در رقابت هاي كاپ آس��يا را آغاز مي كنند. 
آسمانخراش هاي ايران از روز 17 مرداد ماه بايد در اين مسابقات كه به 
ميزباني بيروت لبنان برگزار مي شود به ميدان بروند. حامد حدادي، 
ساها كيان، ارغوان، يخچالي، جمشيدي، اصلاني، مشايخي، ميرزايي، 
نيكتاش، رضايي فرد، الله وردي، كاظمي، دليرزهان، ترابي، رياحي و 

صديقي نفرات دعوت شده به اردو هستند.

كار در المپيك واقعاً سخت است
مهران بهنام فر، سرمربي تيم ملي كاراته جوانان با اشاره به اهميت 
حضور كاراته در المپيك گفت: »كار م��دال آوري در المپيك واقعاً 
سخت است و اين طور نيست كه همه مي گويند. داستان المپيك 
با تمام رويدادها فرق مي كند. بايد واقع بين باشيم. چهار سال صبر 
مي كنند تا به المپيك برسند و در آن نتيجه مدنظر را كسب كنند، اين 
طور نمي شود كه با اما و اگر مدال كسب كرد، بايد برنامه ريزي مدون و 

درست به همراه بودجه خوب داشته باشيم.«

حامد قهرماني
  منهاي فوتبال

يك سورپرايز براي توكيو دارم
قوي ترين مرد معلول جهان همچنان رؤياي ركوردشكني در سر دارد. سيامند رحمان را سال هاست كه با 
ركوردشكني هايش مي شناسيم، افتخاراتي كه او براي ايران به دست  آورده هيچگاه از يادها نمي رود، اما او 
مي خواهد همه را سورپرايز كند آن هم در پارالمپيك توكيو. سيامند رحمان كه ديروز به همراه زهرا نعمتي 
به عنوان دو ورزشكار شاخص معلول ايران مورد تمجيد فدراسيون بين المللي معلولان قرار 
گرفتند در خصوص برنامه هاي پيش روي مي گويد: »زمان زيادي تا پارالمپيك توكيو باقي 
مانده و از الان نمي توانم قولي بدهم، باز هم هدف اولم مدال طلا خواهد بود، اما درباره 
ركوردشكني مي توانم بگويم كه مثل هميشه يك سورپرايز دارم، اصلاً خدا را چه ديدي 
شايد يك نفر هم پيدا شد و ركورد مرا شكست. الان ركورد پارالمپيك 310 كيلوگرم 
است كه مدت هاست آرزويش را داشتم و حالا بايد به ركوردهاي بالاتر فكر 
كنم.« وي با اشاره به انتظاراتش از مس��ئولان ادامه داد: »بايد شرايطي 
فراهم شود كه ورزشكاري مثل من كه نه حقوق مي گيرم و نه درآمدي 
دارم، خيالم بابت رفاه خودش و خانواده اش راحت باشد، متأسفانه 
مسئولان ورزش ما فقط چند ماه قبل از مسابقات يادشان مي افتد 
كه قهرماناني هم وجود دارند، ما انتظاراتي داريم. مسئولان هم 

قول هايي داده اند كه بايد به آنها عمل كنند.«

اعلام تركيب تيم ملي كشتي آزاد با خرد جمعي!
پس از اتفاق ها و اعمال نظرهايي كه در خصوص تركيب تيم ملي كشتي فرنگي براي حضور در رقابت هاي 
جهاني پاريس روي داد و صورت گرفت، حالا خبر مي رسد كه مشابه اتفاق وزن 75 كيلوگرم كشتي فرنگي 
در وزن 70 كيلوگرم كشتي آزاد نيز تكرار شده است. جريان از اين قرار است كه سعيد داداش پور به عنوان 

قهرماني رقابت هاي انتخابي تيم ملي كشتي آزاد دست پيدا مي كند،  اما نام او به جاي نفرات 
اعزامي به مسابقات جهاني پاريس در ليست ملي پوشان راهي رقابت هاي داخل سالن 
آسيا گنجانده شد و در عوض با تصميم شوراي فني مصطفي حسين خاني، نايب قهرمان 
مسابقات انتخابي راهي پاريس مي شود. گفته مي شود كه خرد جمعي عامل اصلي اين 
تصميمي گيري بوده است، تصميمي كه كاملًا خلاف مانورهاي تبليغاتي فدراسيون 

كش��تي در خصوص اهميت رقابت هاي انتخابي و نفرات برتر آن است. محمد طلايي، 
سرمربي تيم ملي كشتي آزاد مي گويد: »جمع بندي شوراي فني اين بود كه داداش پور 
به عنوان نفر اول انتخابي راهي رقابت هاي داخل سالن شود و حسين خاني كه تجربه 
بيشتري دارد در جهاني پاريس كشتي بگيرد.« اتخاذ اين تصميم در كنار اتفاقاتي 
كه در كشتي فرنگي روي داده به خوبي نشان مي دهد كه اعمال سليقه در چينش 
كشتي گيران اعزامي به رقابت هاي گوناگون را دارد،  مسئله اي كه به راحتي مسابقات 

انتخابي و نتايج و نفرات اول آن را زير سؤال مي برد.


